

Q K 2 2 4 6 4 8 1

民族語文

MINORITY LANGUAGES OF CHINA

2022 5

(总第 257 期)

《民族语文》二〇二二年第五期(总第二五七期)

目 录

西部蒙古族地区建构和谐健康语言生活的实践与思考 … 王远新 赵婷婷	(3)
基于 18 世纪“类解”类文献的朝鲜语、满语、蒙古语 语法形态考察………	金光洙 吴丽花 (15)
东亚及其周边语言的预期式计数 ………………	贺川生 (28)
萝卜寨羌语的差比句 ………………	王保锋 董 瑶 (42)
雅江普巴绒却域语的存在动词 ………………	宋伶俐 朴正俸 (55)
现行蒙古语标准书面语名词构词形态及其语音结构类型 ………………	凯 琳 (67)
朝鲜语口语与书面语实词间相关关系的一元线性回归分析 ……………	卢星华 金 静 (79)
哈萨克语构形附加成分感知研究 ………………	乌兰·阿布尔哈斯木 孔江平 (92)
《回回馆译语》《回回馆杂字》对音及校释……………	周永军 (105)
水语的内爆音 ………………	龙海燕 潘吉艳 (115)
形态的意义与表达方式——评江荻的《藏语词法和形态》 ……………	罗天华 邓舒文 (122)
《民族语文》第十五届学术研讨会召开 ………………	本刊编辑部 (封三)

MINORITY LANGUAGES OF CHINA

No. 5

October 2022

A Bimonthly

Construction of a Harmonious and Healthy Language Situation in the

Western Mongolian Regions: Practices and Thoughts

.....WANG Yuanxin and ZHAO Tingting (3)

Grammatical Morphology in Korean, Manchu, and Mongolian:

A Study Based on the 18th-century Korean *Ryuhae* Literatures

.....JIN Guangzhu and WU Lihua (15)

Overcounting in Languages of East Asia and Neighboring Areas:

Distribution and Typology.....HE Chuansheng (28)

Comparative Construction in the Luobozhai Qiang Language

.....WANG Baofeng and DONG Yao (42)

Existential Verbs in the Pubarong Queyu Language Spoken in Yajiang

.....SONG Lingli and PIAO Zhengfeng (55)

A Study on Sound Structure Types of Noun-derivation Suffixes in

Current Standard Written Mongolian.....Kailin (67)

Correlation between Content Words in Spoken and Written Korean:

A Univariate Linear Regression Analysis.....LU Xinghua and JIN Jing (79)

A Perceptual Study on the Inflectional Suffixes in the Kazakh Language

.....Ulaan Abilhaasim and KONG Jiangping (92)

Persian-Chinese Transcription and Collation of *Huihuiguan Yiyu* and

Huihuiguan Zazi.....ZHOU Yongjun (105)

Implosives in the Sui Language.....LONG Haiyan and PAN Jiyan (115)

Morphological Meanings and Language Forms: A Review on Jiang (2021)

.....LUO Tianhua and DENG Shuwen (122)

主管单位 中国社会科学院
主办单位 中国社会科学院民族学与人类学研究所
编辑单位 《民族语文》编辑部
编辑部主任 李云兵
编辑部副主任 吴雅萍
编 辑 普忠良 木再帕尔 胡鸿雁
英文翻译 胡鸿雁
本期责编 李云兵
本刊地址 北京市海淀区中关村南大街 27 号 6 号楼
邮政编码 100081
本刊电话 (010)68932381
本刊信箱 mzywbjb@cass.org.cn
投稿网址 http://www.mzyw.net.cn
出版单位 社会科学文献出版社
印 刷 三河市龙林印务有限公司
国内发行 社会科学文献出版社 北京市报刊发行局
邮发代号 2-525
订阅电话 (010)59366555
国外发行 中国国际图书贸易集团有限公司 (北京 399 信箱)
国外代号 BM132

ISSN 0257-5779
CN 11-1216/H

ISSN 0257-5779

9 770257 577228
10>